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Bajkai János elnök úr köszöntötte a 

jelenlévőket. Röviden összefoglalta az 

előzményeket, beszélt a 2007-13-as 

időszakról és az új kilátásokról, a HACS 

kistérségének alakulásáról, új 

települések csatlakozásáról, a következő 

2014-20-as időszakra vonatkozó teljes 

keret mértékéről. Minden szekciót 

összehívunk, és próbálunk 

megoldásokat keresni annak érdekében, 

hogy megfelelő kiírásokkal jól 

működjön a rendszer a korlátok 

figyelembe vételével. Segíteni fogjuk 

ügyfeleinket a projektötletek 

beazonosításában, hogy mely más OP-

ban tudják benyújtani a pályázati elképzelésüket. 

Hutvágnerné Kasper Judit munkaszervezet vezető röviden ismertette a mai programot. Pár szóban 

kifejtette az előzményeket, melyeket korábban már a hegykői konferenciánkon is megbeszéltünk, ahol 

főként a 2007-13-as időszak eredményeiről, tapasztalatairól esett szó. A pótforrásokkal kiegészítve kb. 

2 milliárd Ft forrást osztottunk ki, kb. 400 pályázat nyert. Az intenzitások nagyon kedvezőek voltak 

Ezt követően áttértünk a 14-20-as időszak előzményeire, előírásaira, az eddig a TKCS által elvégzett 

munkára. A 14-20-as időszakban 455,6 millió Ft-ot tudunk majd kiosztani. Ebben az időszakban is 

nagyon fontos a gazdaságfejlesztés. A vidékfejlesztési programban a korábbi időszak kedvező 

intenzitásaihoz képest a 14-20-as időszakban vállalkozásfejlesztésre 50 %-ot javasolnak, és a 

közösségi célú fejlesztések esetén a civileknél is javasolják az önerő bevezetését. A korábbi ciklusban 

az önkormányzatok részére nagyon sikeres intézkedések kerültek meghirdetésre, melyeket kicsit 

átdolgozva, összeghatárokat, intenzitásokat módosítva meg is tartanánk. (Rendezvény, 

rendezvénysorozatok támogatása: 500 ezer Ft – 1 millió Ft – javaslat, hogy a ciklusban ne évente, 

hanem két évente írjuk ki;közösségi terek kialakítása intézkedés) 

A beérkezett projektjavaslatok alapján megállapítható, hogy a korábbi III-as tengelyben kiírt 

falufejlesztés és vidéki örökség jogcímekre benyújtott projektekhez hasonló ötletek fogalmazódtak 

meg. Meg kell néznünk, 

mit tudunk LEADER-ben 

kiírni, és az ügyfelek meg 

is tudják pályázni. Fő 

szabály a tervezésnél, 

hogy olyan kiírást nem 

csinálhatunk, amelyet 

más pályázatból meg 

lehet pályázni. 

455,6 millió Ft a kiosztható keretünk, ehhez még hozzájön az a 80,4 millió Ft működési keretünk, 

amelyet a munkaszervezet működtetésére kell fordítanunk. Szükséges lenne olyan kiírást alkotni, 

amely az együttműködést, a hálózatok fejlesztését teszi lehetővé. Ezt követően felelevenítettük a 

hegykői műhelymunkán megfogalmazott önkormányzati pályázati igényeket (rendezvény, ifjúsági 



szálláshely, túraútvonal egységesítése, eszközbeszerzés). A közös együttműködés lehetőségét a helyi 

márka továbbfejlesztésében (fontos része lesz a stratégiánknak), túraútvonalak kialakításában, 

egységes településkép kialakításában, nonprofit szervezeteknek az eszközbeszerzésében (tám. összegét 

célszerű lejjebb vinni kb. 500 e Ft-ig, 10 % önerővel), kultúrháló kialakításában (kövi). 

Ezt követően került sor egyéni munka 

végzésére, mindenki felírta 

projektötleteit, amely a LEADER 

kiírásba fér csak bele. Judit felsorolta a 

más programokból, önkormányzatok 

részére kiírandó pályázati lehetőségeket. 

(VP, KEHOP, TOP – helyi termék 

értékesítési piac kialakítás – 

lélekszámhoz és városi ranghoz kötött, 

külterületi közutak fejlesztése, autonóm 

szennyvízkezelési fejlesztés – egyedi, 

tanyával rendelkező térségben 

vízellátásra, közintézmények munkaerő 

fejlesztése, köz- és vagyonbiztonság 

fejlesztésére, önkormányzati közforgalmi 

utak felújítására, karbantartásra – munkagépek beszerzésére, 1000 fő alatti településeken többfunkciós 

közösségi épületek felújítása (IKSZT Light) – 95 ezer Euró – az eszközbeszerzés részét lehetne 

LEADER-ben pályázni). A veszprém megyei TOP lehetőségeket Tábori Ferenc és Jánszky László 

fejtették ki. Konkrétumok nincsenek, nagyobb volumenű fejlesztések: óvoda, utak, járdák, 

önkormányzati épületek fejlesztését, munkahelyteremtést szeretnék a TOP forrásokból megvalósítani. 

Veszprém megyében 44 milliárd forintot tudnak elkölteni a települések a TOP keretén belül, ebben a 

megyei jogú város kerete nincs benn. A kicsik meglátása szerint minimális összeg jut a kistelepülések 

fejlesztésére. A kisvárosoknak is nagyobb lobbiereje lesz, így nagyobb összegek oda jutnak 

valószínűleg. Jánszky László szerint úgy kellene koordinálni ezt a TOP keretet, hogy a járási 

székhelyeknek a hozzájuk tartozó kistelepüléseket kell segíteni. 

Ezt követően a többfunkciós közösségi teres, valamint a bakonyi rendezvény, rendezvénysorozat 

támogatása jogcím LEADER kiírásaink pályázati alapjait megalkottuk. Mindenki elmondhatta saját 

elképzelését, melyeket beépítettünk az intézkedés tervezetbe.  

A gazdaságfejlesztés és közösségfejlesztés arányának fixálását követően, egy közvélemény kutatást 

folytatnánk le, hogy az érintett többfunkciós közösségi tér kialakítása kiírás esetében ki mekkora 

maximálisan kiosztható összeget javasol. ( 5 millió vagy >3 millió) 
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